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متن پرسش

بنام خدا باسلام وخداقوت مگررزق دست خدانیست! وکسی هم نمیتواند رزق کسی را کم یا زیاد کند

پس چرا وضع مردم آفریقا و... به این شکل است؟ امریکا وانگلیس و... این کشورها را استعمار کردند

و انگاری که روزی آنها را قطع کردند. -آیا روزی هم مثل سرنوشت انسانها دست خودشان است؟! -یا

اینها وسیله امتحان است؟ -اینکه امام علی ع فرمودند:هرجا ثروتمندی باشد حق کسی خورده شده

است. این مساله چطور با رزق دست خداست سازگار است؟ اصلا آدم های افریقا یاگرسنگان دیگر

وامثالهم برای بدست آوردن روزی حرص هم نمیخورند وتا جایی که میتوانندکار و تلاش خود رامیکنند

ولی برای زنده بودن خود به قرص نانی هم محتاجند؟ کتاب جایگاه رزق انسان درهستی رادر حال

اتمام هستم وبرخی مطالب نهج البلاغه وقرآن رانگاه هم کردم.اما مساله فوق را خوب نفهمیدم خداوند

خیرتان دهد دعا کنید

متن پاسخ

باسمه تعالی؛ علیکم السلام: موضوع فقر مردم آفریقا وجوه زیادی دارد تا کسی در آن منطقه زندگی

نکند نمیتواند موضوع را بهدرستی تحلیل کند. بنده بدون آنکه بخواهم جنایات استعمارگران را نادیده

بگیرم نمیتوانم از غفلتهایی که در آن منطقه بهوجود آمده و اختلافاتی که در بین خود دارند غافل

باشم آقای خوزه دو کاسترو در کتاب ژئوپولتیک گرسنگی از ضعفهای فرهنگی آن منطقه گلهمند است

و لذا وقتی آیات قرآن و سخنان اهلالبیت«علیهمالسلام» ما را مطمئن میکند که برای هرکس رزق

مقسومی تعن شده پس باید اشکال را در جای دیگر دنبال کرد و بحث ثروت موفور که حاکی از

تجاوز به حقوق دیگران است به آن معنا نیست که ثروتمندان به رزق مقسوم افراد تجاوز کردهاند بلکه

چیزی از مردم تصاحب نمودهاند که مربوط به مردم بوده و آنها به حقوق مردم تجاوز کردهاند و در

امتحان الهی موفق نشدهاند ولی معلوم نیست به رزق آن ها بتوانند تجاوز کنند. موفق باشید


